
Zápis č. 4/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 11. 4. 2023 

UK PedF/174878/2023 

 

Přítomní: K. Mikule, N. Vondrová, V. Vohlídková, Š. Hanetšlegerová, L. Lejbl, 

L. Ešpandrová, J. Gregorová, J. Stará, K. Mašková, J. Michal, K. Uličná, R. Listíková, 

D. Greger, L. Jakubcová Hajdušková, A. Stropek, P. Chalupský, Z. Svobodová, J. Štípek, 

D. Erbeková, M. Linková, L. Květoňová, M. Lázňovský, P. Mráček 

 

Omluveni: L. Neumann 

 

Hosté: A. Jančařík 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Dílčí změna Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK 

4. Rozpočet stipendijního fondu 

5. Různé 

 

Na úplném začátku zasedání se představují nově zvolení senátoři: 

• Z. Svobodová, Studijní komise, Komise pro vědu, doktorská studia a 

internacionalizaci. 

• P. Mráček, Studijní komise, Ekonomická komise. 

• J. Gregorová, Studijní komise, Stipendijní komise. 

• K. Mašková, Studijní komise, Stipendijní komise. 

• M. Lázňovský, Stipendijní komise, Komise pro vědu, doktorská studia a 

internacionalizaci. 

• J. Michal, Studijní komise, Stipendijní komise, Komise pro vědu, doktorská studia 

a internacionalizaci. 

• K. Mikule, Ekonomická komise, Stipendijní komise, Administrativní komise. 

 

1. Schválení programu 

AS PedF UK schvaluje program zasedání v předloženém znění. (22-0-0) 

 

2. Administrativa 

AS PedF UK schvaluje zápis zasedání AS č. 3/2023. (16-0-6) 

 

3. Dílčí změna Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK 

Materiál z RUK zaslán senátorům předem. K materiálu nejsou žádné poznámky/připomínky. 

AS PedF UK schvaluje změny Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK v předloženém 

znění. (22-0-0) 

 

4. Rozpočet stipendijního fondu 

Návrh rozpočtu stipendijního fondu projednala stipendijní komise AS PedF UK v únoru. Naše 

fakulta již dlouhodobě patří k fakultám s nejvyšším stipendijním fondem, za loňský rok byl 

fond opět v přebytku, a podobná situace se předpokládá i pro letošní rok. Každoročně se ze 

stipendijního fondu musí vyčerpat 80 %. 

 

Důvody, díky kterým má PedF UK tak plný stipendijní fond, jsou předmětem následující 

diskuse. Peníze, kterými je stipendijní fond tvořen, pocházejí z poplatků za studium. Mezi 



důvody, proč tolik studentů PedF UK za studium doplácí, patří pravděpodobně fakt, že PedF 

UK je často až „druhou volbou“ studia a mnoho studentů na PedF nastupuje po tom, co už 

absolvovali několik semestrů studia na jiných fakultách/univerzitách. Dále může hrát roli také 

poměrně častá změna oboru v rámci PedF. AS PedF UK se shoduje na tom, že by bylo na místě 

důvody studentů k prodlužování studia evidovat a zmapovat. 

 

Dále senátoři postupně rozebírají jednotlivé položky, které byly ze stipendijního fondu 

dotovány. Nejdéle se pozastavují u položky „rozvoj fakulty“, na kterou bylo v roce 2022 

vyčerpáno 4 133 964,- Kč.  V rozpravě senátoři objasňují, že podstatná část této částky je 

rozdána studentům, kteří pomáhají při různých akcích pořádaných fakultou nebo se jiným 

způsobem podílejí na chodu a rozvoji fakulty. Senátoři se shodují, že je na místě, aby se peníze 

tímto způsobem mezi studenty distribuovaly, a tuto formu zapojení studentů na fakultě chtějí i 

nadále podporovat. I zde by ovšem chtěli obdržet podrobnější přehled toho, kolik peněz bylo 

komu a za co vyplaceno, a zároveň by ocenili jasněji nastavená pravidla vyplácení stipendií 

studentům zapojených do akcí pořádaných fakultou a katedrami.  

 

AS PedF UK schvaluje Rozpočet stipendijního fondu v předloženém znění. (23-0-0) 

 

5. Různé 

V souvislosti s kontrolní funkcí AS se po delší rozpravě AS rozhoduje formulovat usnesení 

ohledně žádostí o informace:  

 

„AS PedF UK žádá vedení fakulty o poskytnutí níže uvedených informací:  

1. anonymizované čerpání stipendijního fondu za rok 2022 po jednotlivých osobách, 

s popisem vykonané práce a zadavatelem stipendia, 

2. počet úvazků na jednotlivých neakademických pracovištích, 

3. typy odůvodnění zasílané RUK studentům ohledně poplatku za prodloužené studium a 

počet studentů, jichž se jednotlivá odůvodnění týkají. 

AS PedF UK schvaluje usnesení. (23-0-0) 

 

L. Jakubcová Hajdušková otevírá rozpravu na téma Artificial Intelligence (dále jen AI). Ptá se 

přítomných, zda vedení fakulty nezvažuje sepsat k AI prohlášení nebo doporučení k užívání, a 

sama je toho názoru, že by takové prohlášení bylo na místě. J. Štípek je naopak spíše proti – tím, 

že dá fakulta najevo svůj názor, se ve skutečnosti nic nezmění a možnosti AI se navíc budou 

dále vyvíjet. J. Gregorová k tomuto tématu zmiňuje, že prohlášení k AI vydala Masarykova 

univerzita. V. Vohlídková dodává, že i na univerzitním senátu bylo toto téma zmíněno, žádné 

oficiální prohlášení však ještě UK nepřipravuje. Studentská část AS poznamenává, že AI již 

umí vygenerované texty i citovat dle citačních norem. Dále bylo konstatováno, že prohlášení 

Masarykovy univerzity je obecné a ve skutečnosti nemá žádné důsledky. Rozhodnutí, zda 

podporovat vznik takového fakultního stanoviska, na AS nepadlo.  

 

Dále V. Vohlídková informuje, že se spolu s Š. Hanetšlegerovou zúčastnily setkání AS 

pedagogických fakult v Hradci Králové. Zápis ze setkání nabízí k nahlédnutí. Příští setkání 

bude v Liberci. 

 

Posledním tématem zasedání byly volby extramurálních členů do jednotlivých komisí 

(kandidáti, kteří nejsou členy AS, ale přejí si působit ve vybraných komisích). Výsledky 

z celkem 22 hlasovacích lístků jsou následující: 

 



• Kandidát č. 1: T. Bederka, Stipendijní komise. 17 hlasů ANO. Je členem Stipendijní 

komise. 

• Kandidát č. 2: V. Martincová, Stipendijní komise. 20 hlasů ANO. Je členkou 

Stipendijní komise. 

• Kandidát č. 3: A. Vychodilová, Stipendijní komise. 11 hlasů ANO. Nedostatečný 

počet hlasů, není členkou Stipendijní komise. 

• Kandidát č. 4: A. Vychodilová, Studijní komise. 12 hlasů ANO. Je členkou Studijní 

komise. 

• Kandidát č. 5: E. Ehler, Komise pro vědu, doktorská studia a internacionalizaci. 17 

hlasů ANO. Je členem Komise pro vědu, doktorská studia a internacionalizaci. 

 

Kromě kandidáta č. 3 který se nekvalifikoval, byli všichni kandidáti zvoleni do příslušných 

komisí. 

 

 

V Praze, dne 12. 4. 2023 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 

 


